
 
  

 

 
 

 

 
  

 
 

Obec Radim 
opět plánuje 
jarní brigádu 
 
Veškeré informace naleznete na 
samostatném letáku. 
 

Prosíme o pomoc všechny občany, 
kterým záleží na prostředí, ve kterém 
žijí. Předem děkujeme na účast. 

- Zdeňka Stříbrná - 

 

Placení poplatků 
 Poplatek za odvoz odpadů - 410Kč/osobu  
   Poplatky za svoz komunálního odpadu platí každá fyzická osoba, která 

zde má trvalé bydliště a rovněž osoba, která zde má stavbu určenou 
k rekreaci. 

 Poplatek za psa - 80Kč/psa 
 

Uvedené poplatky prosíme, zaplaťte do konce dubna 2017 na obecním úřadě 
v úředních hodinách nebo je můžete zaslat na účet obecního úřadu  
43-5108600297/0100, do zprávy uveďte své jméno a příjmení.    

                                                                   - Jarmila Adolfová - 

Zprávičky ze školky a školy  
MŠ 
Začátek měsíce února jsme oslavili karnevalem, který se velice vydařil. Ráno se ve školce 
objevil rytíř, Červená Karkulka, několik princezen, kostlivec, Zvonilka, indiánský kmen a 
další originální masky. Do karnevalového dění se zapojily nejen všechny děti, ale i paní 
učitelky s nadšením. Probíhaly různé soutěže, rejdění a tanec. Každý vyhrál nějakou 
malou odměnu a na závěr sklidily všechny masky obrovský obdiv a potlesk od školáků. 
Tímto bychom chtěli poděkovat všem rodičům, kteří se zapojili. 
Následoval svátek sv. Valentýna. Děti vytvořily srdíčka pro své blízké, většinou 
maminky, do kterých obtiskly své dlaně. Někteří předškoláci již zvládli napsat i malé 
přání. 
V průběhu měsíce února si také děti 

vyrobily své vlastní prostírání, které denně používají v naší jídelně. A tak i ti nejmenší 
poznají, kde mají své místečko :) 
Během celého měsíce února se také děti seznamují s „naší“ praktikantkou Terezkou, 
která nás bude navštěvovat každý týden až do konce měsíce dubna. 
Těšíme se na to, že sluníčko uvidíme čím dál častěji a pomalu se začínáme připravovat 
na velikonoční svátky  
 
ZŠ  
V pořadí třetí měsíc kalendářního roku u nás zcela naplňuje motto „ Březen měsíc 
knihy“. Prvňáci se již tradičně věnují své autorské tvorbě a píší a ilustrují svou vlastní 
knihu. Zkušení druháci se již snaží své dílo posunout o laťku výše, rýmování a veršování 
je jejich cílem. Ve třídě druhé se naplno věnují četbě a s potěšením mohu říci, že nejen v hodinách, ale i přestávky tráví žáci ve 
společnosti knih. Mohou si vybrat z nepřeberného množství, dovolím si tvrdit, velice kvalitních titulů, kterými byla naše ško la 
vybavena v rámci projektu zaměřeného na jazyky a čtenářství. 
Také jsme se zapojili do programu „ Olympijského víceboje“ od Sazky. Naším úkolem je splnit 8 disciplín, které jsou zaměřeny na 
rozvoj různých schopností- např. rychlost, vytrvalost, ohebnost, výbušnost, rovnováha, koordinace atd. Po splnění všech osmi 
disciplín a zhodnocení výsledků, děti získají diplom, kde bude, v kterých schopnostech dítě vyniká, kterým sportům by se mohlo 
věnovat a ve kterém by mohlo mít úspěchy. Musím říct, že nadšení dětí sdílím spolu s nimi a mám velikou radost, s jakým nasazením 
a vervou se do plnění pustili  
Přejeme krásné předjarní a jarní dny  
 
Co nás čeká v dubnu: 
19.4.     Zápis do prvních tříd 
24.4  Třídní schůzky 
27.4. Pasování na čtenáře 

Školská rada 
 

Informace pro rodiče budoucích prvňáčků 

V naší Základní škole v Radimi se zápis  
do 1. tříd pro školní rok 2017/2018  

uskuteční ve středu 19. 4. 2017. 
 

- Radka Koláčná - 
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   ředitelku školy v Radimi, Janu Zedníčkovou, DiS. 
  

 Ředitelkou školy v Radimi je Jana Zedníčková, DiS., které se dnes ptáme pro Radimský zpravodaj. Jak dlouho už působíte 
v Radimi, jak dlouho jako učitelka a kolik let jako ředitelka?   

V radimské škole působím od listopadu 2009. Nastoupila jsem jako vychovatelka do školní družiny a učila jsem výchovné předměty.  
V dalším školním roce jsem začala působit jako učitelka 3. a 4. ročníku, na místo vychovatelky byl přijat další pedagogický pracovník. 
Po odchodu p. ředitelky Hančové v roce 2011 jsem byla pověřená zastupováním a v roce 2012 zvolena konkurzem na místo 
ředitelky. Jsem tu už osmý školní rok, jako ředitelka pátým školním rokem. Neuvěřitelně to letí.  

 Jak funguje vztah s obecním úřadem, tedy se zřizovatelem?  
Vztah s obecním úřadem a s paní starostkou Brixovou funguje na velmi dobré úrovni. Je znát, že zřizovateli na zachování možnosti 
vzdělávání v této škole a školce velmi záleží, což se projevuje vstřícností a velkou podporou, jak morální tak finanční.  

 Školní budova je z roku 1891, je i teď v jedenadvacátém století dostatečně funkční a přiměřeně vybavená?  
Vzhledem k již zmíněné finanční podpoře obecního úřadu a finančních prostředků získaných z projektů Evropské unie, je školka i 
škola funkčně a dostatečně vybavená. Podařilo se nám obnovit a zmodernizovat vybavení MŠ a ZŠ. Vybavit školu novými počítači, 
interaktivní tabulí a dataprojektorem, bezpečnostními dveřmi. Dokupujeme nové knihy a vzdělávací materiály pro děti MŠ a žáky  ZŠ, 
hudební nástroje, hračky a soustavně zvelebujeme prostory tříd. 

 V Radimi a ve Dřevěnici je teď dostatek mladých rodin, je tedy budoucnost školy z hlediska budoucích žáčků zajištěná? 
Ano, v tomto ohledu je škola schopná přijmout děti mladých rodin z Radimi, Studeňan, Tužína i Dřevěnic. V roce 2014 byla kapacita 
školy z původních 25 žáků, navýšena na 40 žáků. V současné době vzděláváme 24 žáků (1.-5.ročník)   a dalších 13 žáků je vzděláváno 
v rámci tzv. domácího vzdělávání (zapsáno je u nás tedy 37 žáků). Přednost ovšem mají a vždy budou mít žáci z Radimi, okolních 
vesnic a měst a tomu se budeme přizpůsobovat. 

 Nevadí tedy, když někteří rodiče vozí už od první třídy děti do Jičína a zdá se Vám to optimální řešení? 
Každý má svobodnou volbu rozhodnutí a to platí i pro rodiče, kteří se rozhodnou pro jičínskou školu už od 1. ročníku. Čím dál tím víc 
jsem však přesvědčena o tom, že vzdělávání na malé vesnické škole, rodinného typu, má nenahraditelný význam v životě dítěte. I 
přes možné výhrady a obavy z výuky, která probíhá formou spojování více ročníků dohromady (nyní 1.-2. ročník, 3.-5. ročník), tento 
můj názor přetrvává a budu ho velmi hájit a propagovat. Naopak - tato forma výuky vede žáky k zodpovědnějšímu přístupu k plnění 
svých povinností, k větší samostatnosti, starší pomáhají mladším, dokáží spolu spolupracovat napříč věkovým kategoriím. Učitelky 
mají větší prostor k individuálnímu přístupu k žákům, vzhledem k menšímu počtu žáků ve třídě. Dalšími přednostmi je kladný sociální 
vliv na žáky na jejich vzdělávání a výchovu, vzhledem k „rodinnosti“ a příroda, která nás tu obklopuje a ze které můžeme čerpat pro 
vlastní práci. Za nejdůležitější považuji, vybudovat dětem zázemí, kde se budou cítit dobře, bezpečně a kam budou chodit rády . Kam 
se budou těšit nejen na kamarády, ale i na p. učitelky. Prostředí, kde se děti naučí získat v prvé řadě kladný vztah k „učení“. Prostředí 
kde bude mít dítě prostor, věřit ve své schopnosti. Každé z dětí má své „specifické“ schopnosti a talenty, na tom je potřeba stavět. 
Učit se děti budou celý život: druhý stupeň, střední škola, vysoká škola, proto je důležité mít vypěstovaný kladný vztah k učení, jako k 
procesu, který nás bude provázet celým životem. Jsme rády, že je v tomto procesu můžeme provázet. Velmi přínosné a potěšující je, 
že naopak některé děti z jičínských škol přecházejí k nám do Radimi. V současné době se u nás vzdělávají tři žáci z Jičína. 

 Jak připravené odcházejí děti z radimské školy na druhý stupeň do Jičína, jsou konkurence schopné s dalšími 
malotřídkami? 

Vždy na konci školního roku se na naší škole společně scházejí bývalí „páťáci“ s budoucími žáky pátých ročníků, aby si předali 
zkušenosti s přestupem na jinou školu a sdíleli se. Přechod jako takový, je pro děti samozřejmě stresová záležitost, spojena 
s obavami, zda-li si najdou nového kamaráda a jak to vše zvládnou, dojíždění atd. Je to taková první zkouška samostatnosti. Snažíme 
se mapovat situaci našich bývalých žáků, jak formou rozhovorů s řediteli škol, rodiči i žáky samotnými. Domnívám se, že mnozí 
z našich žáků důstojně obstáli při začlenění do vzdělávacího procesu na jičínských školách. 

 V Radimi se ve škole vždy hodně zpívalo, recitovalo, vystupovalo například na dětských karnevalech Sokola Radim i 
Sokola Dřevěnice, pro rodiče ve škole. Budete i v tomhle dále pokračovat?  

Samozřejmě, že budeme. Všichni tu zpíváme a rádi, nejen v hodinách hudební výchovy, v rámci pěveckého sboru, ale také mnohdy i 
o přestávkách. Prezentace školy a spoluúčast na kulturním životě v Radimi a Dřevěnicích, je již tradicí, ve které má smysl pokračovat 
a kterou budeme zachovávat. 

 Vás osobně se ví, že Vás hodně zajímá i pomoc těm nejpotřebnějším – dětem v Africe. Co to obnáší? 
Možnost zapojit se do pomoci dětem v Africe mi dává osobní nadhled Uvědomění si, že se tady v České republice máme dobře. 
Máme fungující zdravotnictví, školství, pracovní možnosti. Pochopení, že jinde na světě se žije jinak a že touha po vzdělání je i tam, 
kde nejsou dostatečné prostředky a možnosti ke vzdělání. Mohla jsem navštívit několik základních škol, setkat se s řediteli škol. Byla 
jsem dokonce přítomná i ve výuce. Zjišťovala jsem, jaké jsou možnosti pomoci. Těchto možností je samozřejmě mnoho. Existuje 
mnoho organizací, které se přímo zaměřují na podporu africkým dětem a jejich rodinám. Naše škola se zapojila do pomoci již 
v minulém školním roce, kdy žáci přinesli hračky, které byly předány (známou Lejlou Abbasovou), dětem ve škole v Tanzánii. Tuto 

ZPOVÍDALI  
       JSME 
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BŘEZEN, ZA KAMNA VLEZEM 

možnost nám zprostředkoval pan Jiří Rosa, který nám ve škole povídal o svém působení a stavění školy v Tanzánii. Využili jsme tedy 
této konkrétní nabídky předání, přes konkrétního člověka. V tomto případě se bude dít i s předáním finančních prostředků, které 
byly vybrány na vánoční besídce v radimské restauraci. O průběhu předání Vás budeme informovat.  

 A úplně na závěr: Personál školy i školky tvoří stoprocentně ženy, nechybí někdy chlapská ruka, když je potřeba něco 
jednoduchého opravit či trochu zvýšit hlas na děti! 

Učitelů prvního stupně je ve školství bohužel málo. Velmi vzpomínáme na působení p. učitele Petra Mráze. Muži – učitelé, mají své 
nezastupitelné místo obzvlášť pro chlapce. Velmi si vážíme spolupráce nejen z řad maminek, ale i z řad tatínků, kteří projevili zájem 
spolupodílet se na výletních aktivitách školy. Tak tomu bylo i v případě pana Radka Říhy, který s námi byl na školním výletě. Jsme 
otevřené této spolupráci i v budoucnu. Vážíme si také spolupráce s radimským zastupitelstvem, které vysílá další pomocníky a 
šikovné ruce z řad mužů (pan Karban, pan Adolf, pan Kříž aj.), za což velmi děkujeme. 
 

Ptali se Václav Nidrle a Miroslav Říha, kteří příště vyzpovídají Moniku Pluhařovou, která si pronajala obecní hospodu „U Růže“. 
 
 

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE                      
březen 1997                              
Pokračujeme výpisem z obecní kroniky, jak události 
zaznamenal pan Václav Nidrle před dvaceti lety.      
          

Prvních šest dnů března bylo pěkné počasí a lidé uklízeli zahrady, 
prořezávali stromy a včely nosily první pyl, teplota až 14 °C. 6.3 se 

konala schůze obecního zastupitelstva. Jednání řídil starosta Jiří 
Stříbrný a projednával se prodej pozemků, byl schválen rozpočet 
na rok 1997 ve výši 2,129.000 Kč ve vydání i příjmech, drobné nedostatky v auditu byly ihned odstraněny, protože je 
málo dětí bude ve škole od příštího školního roku jen jedna třída, jarní úklid, prořez stromů, návrh na popelnicový a 
pytlový odvoz odpadků KS města Jablonce a parkování kamionů v obci. 
       Do poloviny měsíce bylo pěkné jarní počasí s teplotami až 14°C. Konala se valná hromada Sokola a předsedou byl 
zvolen Jiří Koudelka. Konal se pohřeb pana Josefa Barachovského ze Dřevěnice. V noci 17.3 přišla studená fronta a 
napadlo 7 cm sněhu, plískanice trvaly až do 25.3 s nočními mrazy až 5°C a ve dne jen 2°C. Za jasné noci byla vidět 
kometa. Po dva dny se oteplilo, ale 28.3 přišla s deštěm vichřice, která lámala stromy a shazovala tašky ze střech. Počasí 
se uklidnilo až 30.3, byl Boží hod velikonoční s pěkným počasím. Poslední den měsíce chodili koledníci, malé děti zpívaly 

koledy a dospělí chlapci s velkými pomlázkami vyhledávali 
děvčata, ale i alkohol.          
 
Z Wikipedie - události ve světě a v ČR  
 1. března – zemřel hokejový reprezentant Václav Roziňák 
(*07.11.1922) 
14. března – zemřela operní pěvkyně, sopranistka Drahomíra 
Tikalová (*06.12.1928) 
24. března rezignoval na funkci šéfa ODA Jan Kalvoda a nahradil 
ho Michael Žantovský  
24. března získává v americkém Los Angeles Oscara film Jana 
Svěráka Kolja 
26. března – zemřel hokejový reprezentant Stanislav Bacílek 
(*13.11.1929) 
 

Pokračování v příštím čísle                                                                                                                                                    
   Pro OZ zpracoval Miroslav Říha    

 
Ve stylu „kytkožrouta“   
pampeliškové kapary 
Příroda se po zimním spánu pomalu probouzí. Sněženky i bledule již kvetou a brzy se začnou objevovat 
další květy. Možná byste nevěřili, kolik květin je jedlých! Zkuste letos falešné kapary. Příprava je velmi 
jednoduchá. Natrhaná mladá, pevně uzavřená poupata pampelišek klademe do malé sklenice a po 
vrstvách je prosypáváme solí. Když je sklenice plná, zalijeme je octem a uzavřeme víčkem. Toť vše  
Takto vydrží skutečně velmi dlouho, tedy pokud je dříve nesníte  Hodí se do zeleninových salátů, na 
jednohubky či chlebíčky. Vylepšit to můžete tím, že nepoužijete „obyčejnou“ sůl, ale třeba himalájskou a 
místo „obyčejného“ octa, třeba vinný. Lze zkusit i se sedmikráskovými poupaty  Jen pozor na to, kde 
poupata sbíráte – vyhněte se okrajům silnic a místům, které jsou v blízkosti postřikem ošetřených polí!! 

- Marcela Danišová - 
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Výročí v našich vískách 

Duben 
 

MÁKOVÁ MILADA  (89) 
ŠTÁL JAROSLAV  (60) 
PODRAZIL JIŘÍ  (84) 
HOLUŠKOVÁ MARIE (82) 

TUŽÍN – POPISNÁ ČÍSLA  

 
ČÍSLO 13 – DAGMAR A LIBOR MORÁVKOVI          
V tomto stavení jeho dřívější majitelé zemřeli v roce 1893 Josefa Šádková (85), v roce 1902 Jan Šádek (82) a v roce 1910 Jan Purma 
(63).Původní dřevěné stavení den před Štědrým dnem v roce 1919 vyhořelo. Majitel a syn Jan Purma (1882-1951) s manželkou Marií 

(1889-1964) rozenou Kadlecovou z Benešova u Semil nechali v roce 
1920 postavit zděný dům. Měli  dvě dcery, Annu  (1911-2005) 
provdanou Erlebachovou, Podhájí čp. 8 .a Marii (1919-1991) provdanou 
Psutkovou a ta se odstěhovala do Prahy. Marie Purmová v roce 1956 
stavení prodala  rodině Čechových a v roce 1959 Rychetníkovým. V roce 
1997 byli majiteli Pušovi z Jičína a následně v roce 2000 dům vlastnila 
paní Vaníčková z Jičína a byly provedeny stavební úpravy. Od roku 2001 
je dům ve vlastnictví manželů  Morávkových, Libora  (1964) z Jičína a 
Dagmar (1964), rozené Svobodové z Valdic. Mají dvě dcery, Martinu 
(1989) a Terezu (1992). Rodina bydlí v Jičíně, dům slouží k rekreaci, a je 
po většinu roku trvale obydlen. 
 

                                                                          
ČÍSLO 14 – BOŽENA STOKLASOVÁ                                                                                       
Od roku 1762 vlastnil roubené stavení rod Krausových. V roce 1901 zde 
zemřel Václav Kraus (66) a v roce 1915 František Kraus (75). Od roku 1952 
dům vlastnila Anna Krausová (1917-2007), která se v roce 1973 provdala 
za Karla Žďárského (1912-1994) z Tužína čp. 37. Byli bezdětní a v roce 
1988 dům prodali manželům Stoklasovým. Josef Stoklasa (1945) a Božena 
Stoklasová (1949) rozená Žitníková , oba ze Všejan u Mladé Boleslavi, v té 
době už  bydleli ve Valdicích a začali domek přestavovat. Mají tři děti, 
Josefa (1968), který je ženatý a bydlí v Jičíně, syna Petra (1970), on žije 
s rodinou ve Valdicích a dceru Šárku (1975) provdanou Aubrechtovou, 
která s manželem a třemi syny žije ve Vysokém Veselí. Stavení je trvale 
obydleno. 
 
V příštím čísle popíšeme čísla 15, 16 a 17 – informace o nich rádi uvítáme:  
Miroslav Říha tel. 607936444, e-mail: riha.mirek2@centrum.cz a Václav Nidrle ml.  tel. 603346410, e-mail: nidrlovi@wo.cz   

 

 
 

Pranostiky na březen 
Březnový sníh zaorat jest, jako když pohnojí. 
Mokrý březen od rolníků nenáviděn. 
Kolik březnových mlh, tolik lijavců v roce. 

 - Miroslav Říha -       
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